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Situationen inom barnomsorgen debatterades intensivt under valrörelsen. De 
flesta var eniga om att något måste göras åt de katastrofalt stora 
barngrupperna. Vi kristdemokrater föreslog bland annat att Skolverket skulle 
få i uppdrag att utfärda allmänna råd om barngruppernas storlek. Idag finns 
inga som helst regler som hindrar kommuner att klämma in fler barn i varje 
grupp. Utifrån riktlinjer från Skolverket ville vi att kommunerna skulle fatta 
lokala beslut om tak på barngrupperna. Vid kristdemokraternas riksting i juni 
beslutades om krav på tak på barngrupperna. Vi krävde också att barn i 
förskolan ska omfattas av arbetsmiljölagen. Kristdemokraterna ville dessutom 
införa ett barnomsorgskonto för att ge småbarnsföräldrarna möjlighet att skjuta 
på dagisstarten. Något som säkert drastiskt skulle ha minskat efterfrågan på 
platser för de allra minsta.  
 Socialdemokraternas stora vallöfte var att staten skulle bidra med medel så 
att sextusen nya förskollärare och barnskötare kunde anställas. Till skillnad 
från oss har de möjlighet att som regeringsparti genomföra sina löften. Hur har 
det då gått? Jo, i budgetpropositionen för 2003 fanns inte en krona avsatt för 
personalförstärkningar. I stället lägger regeringen sina pengar på den allmänna 
avgiftsfria förskolan för fyra- och femåringar. En reform som kostar 
1.200.000.000 kronor. Precis som när maxtaxan infördes görs det utan någon 
som helst konsekvensanalys och utan någon som helst hänsyn till den situation 
som råder. Kommunerna åläggs helt enkelt att genomföra regeringens 
intentioner. Socialdemokrater talar gärna om vikten av demokrati och om 
medborgarinflytande. Hur hade det varit att fråga medborgarna hur de vill ha 
det och framförallt de som är närmast berörda, nämligen föräldrar med barn i 
förskoleåldern. Är en avgiftssänkning i form av allmän förskola för fyra- och 
femåringar det som ligger högst på deras önskelista? 
 Vi kristdemokrater lät TEMO fråga drygt 1000 personer om vilket de 
tyckte var mest prioriterat just nu: pengar till allmän avgiftsfri förskola för 
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fyra- och femåringar eller till mindre barngrupper och mer personal i 
förskolan? 
 Så här fördelade sig svaren: 
 7 % allmän avgiftsfri förskola 
 88 % mindre barngrupper och mer personal 
 5 % inget av detta/vet ej/ej svar 
 Tydligare besked kan en regering knappast få och inte heller en 
kommunstyrelse. 
 Hur ser det då ut i Stockholm? Socialdemokraterna gick till val på ett 99-
punktsprogram. Det då tilltänkta finansborgarrådet skrev i ingressen att 
punkterna kunde ses som ett kontrakt mellan ”dig som väljare och oss som 
politiskt part”. I punkt två heter rubriken ”Tak på barngrupper” och texten 
lyder: ”Tak införs för antalet barn på dagis: max 14 barn i småbarnsavdelning, 
max 18 barn i syskongrupp”. 
 Under valrörelsen ändrades retoriken till att gälla en minskning med två 
barn/grupp dvs från kanske 21 barn till 19.  
 Om nu frågan om barngruppernas storlek var så prioriterad som det lät i 
valrörelsen kan man ju undra hur det ser ut med takten på minskningen av 
barngrupperna. Skattehöjningen borde räcka till en snabb åtgärd om frågan 
kom i första rummet. I stället väljer socialdemokraterna att lägga ut pengar till 
ökade reformer lite här och lite där och ingen öronmärkning till förskolans 
behov av mindre grupper. 
 Resultatet låter inte vänta på sig. I Kungsholmen aviserar man ökade 
barngrupper och i Skarpnäck skall man minska 0,5 barn/grupp under 2003.  
 Dagens förskolebarn är morgondagens vuxna. Det vi satsar av omsorg och 
omtanke om de små genom mindre barngrupper kommer med all sannolikhet 
att kunna avläsas senare i skolan och så småningom i vuxenvärlden. 
 Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till ansvarigt 
borgarråd: 

1. Anser borgarrådet att tillräckligt med resurser har avsatts till förskolan 
för att snabbt komma igång med en minskning av barngruppernas 
storlek? 

2. När kommer borgarrådet att lägga förslag till beslut om vallöftet: tak på 
barngrupperna? 

3. Anser borgarrådet att föräldrar tryggt kan lämna sina barn till de stora 
barngrupperna i förskolan? 

 
Stockholm den 17 februari 2003 
 

Ewa Samuelsson 


